
 

 

Medlem af Folketinget Stine Brix (EL) har den 5. oktober 2015 stillet følgende 

spørgsmål nr. S 7 til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares. 

 

Spørgsmål S 7: 

”Hvorfor har regeringen i finanslovsforslaget skåret på løft til fødeafdelingerne samt 

på sundhedsplejeindsatsen til børn af sårbare og udsatte forældre?” 

 

Svar: 

Regeringen har med sit finanslovsforslag valgt særligt at prioritere ældre patienter, 

herunder bl.a. en handlingsplan for ældre medicinske patienter og en handlingsplan 

for demens. Ligeledes har regeringen prioriteret midler til at indføre patientrettighe-

der, der skal sikre hurtigere udredning og behandling. Det skal understreges, at et 

godt og et trygt sundhedsvæsen er en hovedprioritet for regeringen. Derfor lægger 

regeringen op til at løfte sundhedsområdet med 2,4 mia. kr. i 2016. 

 

Kommuner og regioner har inden for de afsatte økonomiske rammer mulighed for at 

tilgodese de områder, hvor de vurderer, der er et behov. 
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